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Tanquem el 2022 sent un any que ja ha funcionat a ple rendiment després de la pandèmia. Hem
recuperat l’activitat ordinària del Consell Empresarial, prenent el rumb de tots els temes rellevants
per la comarca. Satisfets d’un any intens de treball que ens ha permès, una vegada més,
posicionar l’entitat com un espai de referència per a petits i grans empresaris; així com a
interlocutor vàlid i fiable per a les preocupacions dels empresaris d’Osona.

Com a entitat territorial seguim tenint presència a les diferents entitats sectorials tant des del punt
de vista empresarial però també assistencial i social. Les entitats, una vegada més, agraeixen la
nostra participació com a ens aglutinador de les inquietuds i les necessitats del teixit empresarial,
també aportant valor en coneixement econòmic i treball privat. Per això hem donat continuïtat
aquest any amb les entrevistes audiovisuals de Converses d’Osona, sumant la Universitat de Vic i
Osonament. Unes converses que hem obert en un nou canal de Spotify per adaptar-nos a les noves
tendències de consum en podcasts.

El format dels Clubs segueix donant els seus bons resultats: el Club de RRHH que ha mantingut la
seva activitat en novetats legislatives, amb el suport d’altres entitats externes per a l’organització
d’actes i temàtiques rellevants. Interessant la tasca que s’està fent conjuntament amb Creacció
per a la retenció del talent a la comarca. El club FEM EMPRESA que, malgrat tenir un primer
semestre curt de programació, ha estructurat un programa de temporada 2022-23 de 9 mesos ple
de nous contactes i activitats diferencials. Agrair des d’aquí a totes les persones que han ensenyat
casa seva des del punt de vista empresarial i que han dedicat part del seu temps a transmetre el
llegat empresarial als joves líders de la nostra comarca. També cal destacar la creació primerenca
de dos nous clubs: Club Sostenibilitat i Club Financer que, poc a poc, aniran agafant força dins la
nostra entitat.
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L’acte central de l’estiu, el que anomenem com a CEDOCTEM, ens va donar uns resultats
fantàstics. No solament per la seva capacitat de convocatòria, amb un centenar d’assistents, sinó
també pel bon format desenfadat, formal i qualitatiu. Posarem fermesa en aquest acte perquè
esdevingui un espai de trobada anual de la nostra entitat. L’acte d’hivern, en un format més reduït,
també va funcionar molt bé gràcies a la presència del reconegut pastisser, Lluc Crusellas. Un acte
de petit format però adient per a desitjar les bones festes.

La nostra patronal també ha fet pressió en diferents sectors i temàtiques que preocupen a
l’empresariat de la nostra comarca. Exemples n’han estat la R3, el reclam per a més
infraestructures, el suport a la indústria, les estratègiques logístiques de la comarca, entre molts
d’altres. Se’n destaca el treball que s’està realitzant amb la Universitat de Vic i Cambra territorial
d’Osona per a revaloritzar la figura de l’empresari. Una estratègia clau per a posar en valor a tota la
societat com d’important és tenir persones que lideren dins l’empresa. El seu resultat es veurà el
2023, però de ben segur que tindrà molt bona rebuda.

La col·laboració amb altres entitats de la comarca ha estat continuada i ha donat molt bona
resposta en alguns àmbits. Se’n destaca el treball realitzat en el marc del FEM DEO, el qual agafa
embranzida i en l’acte presencial organitzat es va aconseguir un quòrum de més de 50 dones.

Els projectes estratègics de l’entitat segueixen el seu rumb: “Empresa i formació”, projectes
relacionats amb la Sostenibilitat o la creació a futur a curt termini d’una nova entitat social per a
segones oportunitats.
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Aquest any hem continuat estant a prop de l’empresari, no solament amb accions proactives sinó
també amb el format informatiu per excel·lència que surt cada 15 dies. L’Osona en 5 minuts ja
esdevé un push de referència de cada divendres amb informació única econòmica, territorial i
empresarial. En total aquest any se n’han realitzat 19 enviaments.

El proper any, el 2023, ens depara la celebració dels 25 anys de la nostra entitat. Un quart de
segle és un gran número a celebrar per una patronal territorial que suma socis cada any i que
construeix un interlocutor crucial pels temes rellevants de país en quant a l’empresa i les persones
del territori. També serà any d’eleccions, important el relleu generacional a l’entitat.

No hi ha dubte que volem mantenir el contacte i les accions al costat dels nostres socis.
L’empresari és qui cuida i vetlla, qui construeix i qui persisteix. Des del Consell Empresarial
d’Osona volem seguir sent el company de viatge del món empresarial perquè, junts, puguem seguir
creant: prosperitat.



Qui
som



El Consell 
Empresarial 

d’Osona

Un model propi

El Consell Empresarial d’Osona ha aconseguit ser un referent de feina ben feta, discreció i treball; hem sabut 
desenvolupar un model propi tenint com a missió ser la veu de l’empresa de la comarca d’Osona.

Els nostres serveis:

Fem la feina amb continuïtat, amb constància i sempre buscant el millor per les nostres empreses i per la 
comarca. Per això, despleguem 4 serveis bàsics: 

Serveis indirectes – Jornades formatives – Jornades de networking – Participació activa a entitats

Què fem?

 Organitzem jornades sectorials

 Defensem el dret de les empreses davant les administracions

 Participem en estudis econòmics que afecten a la comarca d'Osona

 Implicació en les apostes estratègiques de les entitats del territori

 Exercim com a grup de pressió en projectes estratègics de la comarca

 Establim relació amb altres entitats patronals

 Coorganització d'actes amb altres entitats 



Els
nostres 

clubs 
empresarials

Club RRHH

És el punt de trobada dels professionals de l’àmbit de recursos humans de les empreses. Organitza 
jornades on es tracten temes com la selecció de personal, la motivació, noves formes de gestió del 
personal i evolució de les organitzacions.

Fem Empresa

És un club creat per aquelles persones joves que assumeixen responsabilitats en les seves empreses. 
Està pensat com a lloc de trobada i discussió de tots els temes que afecten l’empresa, des del punt de 
vista de les noves generacions.

FEM DEO

Club que fem conjuntament amb Cambra Osona i Creacció per posar en valor la figura de la dona en el 
món empresarial.

Club Sostenibilitat

És un club de nova creació per a debatre tots els temes relacionats amb la sostenibilitat des de qualsevol 
esfera: l’aigua, l’energia, els residus, etc.

Club Financer

És un club de nova creació per a debatre i estar al dia de les principals novetats i temàtiques relacionat 
amb les finances i el món econòmic.



Entitats
a les que 

participem

AUSA FUTUR - Participació en el Consell d’Administració (Lurdes Baulenas)

CESCO - Participació de les reunions (Lurdes Baulenas)

CREACCIÓ - Participació en el Consell d’Administració (Lurdes Baulenas) i 
Participació en el Consell de Direcció (Gil Sansalvador)

FADO - Participació en el patronat (Dani Pérez)

FEPIME - Vocal de la Junta Directiva (Josep Roca)

FUNDACIÓ HOSPITAL DE LA SANTA CREU - Membres del Patronat (Àlex 
Fernández i Dani Pérez)

FORES (FUNDACIÓ D’OSONA PER LA RECERCA I EDUCACIÓ SANITÀRIA) -
Membres del Patronat (Clàudia Bayés)

FUNDACIÓ SANT TOMÀS - Participació en el Patronat (Joan Casany)

FUNDACIÓ PUIGPORRET - Participació en el Patronat (Àlex Fernández)

FOMENT DEL TREBALL - Vocal de la Junta Directiva (Lurdes Baulenas)

OSONAMENT - Membres del Patronat (Àlex Fernández)

ARETÉ - Membres del Patronat (Àlex Fernández)

UNIVERSITAT DE VIC UNIVERSITAT CENTRAL DE CATALUNYA  - Membre del 
Patronat (Lurdes Baulenas)



Jornades 
pròpies



Club RRHH

Sessió per parlar sobre la REFORMA LABORAL: 

anàlisi del contingut de les modificacions del Reial 

Decret Llei 32/2021 i aplicació a les empreses. 

Sessió que va tenir com a ponents Joan Buxaderas

Rierola i Moisès Aguilar Cabanas, advocats, socis de 

Vilar Riba

Sessió per parlar sobre 

L’ABSENTISME LABORAL A L’EMPRESA.

LA PREVENCIÓ, LA SALUT I L'ABSENTISME

ASPECTES JURÍDICS SOBRE ELS 

RECONEIXEMENTS MÈDICS

EXPERIÈNCIES I BONES PRÀCTIQUES 

D'EMPRESES DE REFERÈNCIA



Fem Empresa

Visitem l'empresa osonenca, Altoplast. Una indústria 
del sector de l'embalatge principalment pel sector 
automovilístic que ens els darrers anys ha sabut 
adaptar-se a les noves necessitats i gràcies a la 

generació de patents i una tecnologia pròpia s'ha situat 
al capdavant del seu nínxol de mercat.

Visitem les instal·lacions de Grup Gepork (Gepork | 
Centauro | Bionet). De la mà de la Gemma Vivet i de 
diversos directors d'àrea van poder conèixer el nou 

centre logístic robotitzat, així com les perspectives de 
futur d'un sector veterinari en auge.

Sopem amb Pau Relat per parlar d'economia, del món 
empresarial, de la vida política, de les dificultats 
socials, dels nous reptes que se'ns plantegen a 

Catalunya, a Europa i al món... 



Club Sostenibilitat

La iniciativa ha nascut davant de la necessitat del territori per millorar 

la gestió i valorització dels residus orgànics que es generen a Osona, 

posant una atenció especial a les dejeccions ramaderes.

Trobada amb l’equip que lidera aquest projecte de PRIMA per explicar 

els reptes principals del projecte i com es pot interrelacionar amb les 

empreses de la comarca.

Trobada amb diferents empresaris de la comarca amb la delegació 

d’Osona del BBVA per parlar de sostenibilitat dins l’empresa.

Al dinar hi assisteix Antoni Ballabriga (Global Head of Responible

Business Sustainability), Iñigo de Basterrechea (Banca d’empreses 

director de xarxa) i Elisabet Carbonell (Banca d’empreses directora 

d’oficina d’Osona).



Converses d’Osona

Entrevista amb un soci del CEDO: el Dr Arimany, President 
de la Fundació d'Estudis Superiors en Ciències de la Salut 

(FESS). Parla sobre el rellevant paper que té aquesta 
entitat en el bon transcurs de la comarca d'Osona en 

diferents àmbits com la recerca i la docència; així com 
nous reptes per aquests propers anys.

Entrevista a Mercè Generó, Gerent d'Osonament. Una 
entitat que formem part del seu patronat per tal de donar 

la visió empresarial de la comarca.



Trobada d’estiu
Acte amb un centenar de persones participants i que esdevé el principal acte de 
networking de l’entitat.



Trobada d’hivern

Trobada per desitjar el Nadal i l'entrada del 2023.

Vam comptar amb la presència de Lluc Crusellas el qual 

ens va explicar tota la feina que hi ha al darrera quan 

guanyes un premi. Ens va parlar de projecte, de treball 

en equip, de talent de proximitat, de saber delegar, de 

saber cuidar-se un mateix per poder cuidar a la resta, 

d'objectius concrets, de confiança d'una empresa en 

vers una il·lusió, d'oportunitats...



Sinèrgies
amb el territori



Internacionalització

Les empreses exportadores de la Catalunya Central augmenten un 10% des 

d’abans de la pandèmia

El CEDO va participar, conjuntament amb Acció10 de la Generalitat de Catalunya i 

Creacció, en una ronda de contactes amb els agents d’Acci10 de París, Magreb i 

Milà. Una activitat dins la Setmana de la Internacionalització.

Pel gerent del Consell Empresarial d'Osona, Gil Sansalvador, "activitats com 

aquestes són clau pel territori i una bona manera d'ajudar les empreses a fer 

aquest pas cap a la multilocalització i la diversificació cap a nous mercats".



Acte pels reptes de futur

Acte obert al públic, per explicar quins són aquests reptes i com es tiraran 

endavant. Diàleg amb els diferents agents de la comarca, entre ells el CEDO.

En diversos diàlegs tècnics i polítics es desgranen els 5 projectes estratègics per 

contribuir a la reactivació econòmica d’Osona:

🔵 la transformació digital

🔵 la transformació del sector agroralimentari

🔵 la mobilitat i la logística

🔵 la millora de l’assistència sanitària

🔵 el talent i col·lectius vulnerables



Temes
d’interès



Temes d’interès

Suport a l’acte de la Declaració 2022 de la Casa Llotja

del Consolat de Mar

Participem com a organitzadors del TRUFFORUM VIC
Organització d’un dinar amb agència especialitzada en 

Compres, fusions i ventes. Finalment no es va realitzar 

per baix quòrum d’inscrits.



Temes d’interès

Foment i CEDO traslladen el procés d’integració de Fepime iniciat per reforçar la defensa de la petita i mitjana empresa

La presidenta de CEDO Lurdes Baulena ha urgit a resoldre la insuficiència a nivell d’infraestructures, prioritzant les inversió en 

infraestructures estratègiques com el desdoblament de la línia R3 de tren Osona-Ripollès, imprescindible per millorar la connectivitat 

amb la comarca, ara concentrada en l’accés per carretera a través de la C17 que presenta nombroses mancances.

“Una millor connexió amb Barcelona ens ajudaria a retenir el talent i afavorir la competitivitat de les empreses que veurien la comarca 

com una opció per instal·lar-se i oferir qualitat de vida als professionals”, ha dit Baulenas, qui ha afegit que “trobar gent qualificada és 

complex perquè prefereixen treballar a Barcelona, per això hem de treballar per fer atractiu el territori”.

En aquest sentit, les 3 entitats van demanar una formació professional que s’adapti més ràpid a les necessitats empresarials. Una 

necessitat que es nodreix de les sinèrgies creades gràcies a la Universitat de Vic, la Universitat Central de Catalunya i que amb l’auge 

d’alumnes que participen en iniciatives com la Fundació Impulsa demostra la necessitat de donar-hi resposta des d’un punt de vista 

global.



Temes d’interès

Diferents membres del Consell Empresarial d'Osona van rebre a l'Honorable Conseller d'Economia i Hisenda, Jaume Giró. Primer va 

visitar les instal·lacions de La Farga i després va tenir lloc un dinar en el qual van tractar-se diferents temes d'interès per la 

comarca, dels quals se'n destaquen:

❌Alt preu de l'energia

❌Problemes d'exportació, derivats principalment per la crisi d'Ucraïna

❌Procés d'inflació dels preus

❌Fiscalitat de les empreses catalanes, vinculades a l'impost de patrimoni i de donacions

❌Dèficit d'infraestructures a la comarca d'Osona

❌Problemàtica de l'increment del salari mínim interprofessional en l'actualització de contractes ja preestablerts

❌Burocratització de tots els tràmits amb l'administració pública

❌Visualització de la figura de l'empresari més enllà de l'emprenedoria. No tots els emprenedors son empresaris, però si tots els 

empresaris son emprenedors.

❌Establir un marc econòmic financer estable per la Universitat de Vic, a través de la signatura d'un conveni programa de llarg

termini.

El HC Giró va remarcar la necessitat d'apostar per un país en clau de coneixement i talent. Dos elements essencials per avançar.



Temes d’interès

Participem al grup de treball Translog per debatre amb els diferents agents socials i 

empresarials de la comarca i amb les principals empreses de logística sobre com ajudar a 

aquest sector.

➡ Cal donar visibilitat al sector

➡ Reduir costos afegits per centres de logística a més de 80km del Port de Barcelona

➡ Acord conjunt de tots els agents implicats per tenir més pressió

➡ Més formació del personal logístic

➡ Sumar estratègies amb altres territoris



Temes d’interès

Jornada informativa per orientar les empreses de la comarca sobre els fons Next

Generation, com s’articula a Catalunya i com se'n poden beneficiar les empreses. Es van 

explicar convocatòries actuals i futures i els principals punts a tenir en compte.

Informació actualitzada de totes les convocatòries dels fons Next Generation via portal 

especial dins de Foment del Treball. Des del CEDO se’n fa ressò de les principals línies 

que poden ser beneficiàries per a socis de l’entitat.



Projectes 
estratègics



Empresa i formació

Projecte que pretén impulsar el desenvolupament d'un projecte educatiu que 

millori el desconeixement que sovint tenen de les empreses del seu entorn els 

alumnes, així com el desenvolupament de la competència emprenedora 

d'aquests.

L'objectiu del projecte és la transformació del nostre entorn empresarial en una 

visió d'oportunitats i possibilitats de futur.

Es tracta d’un projecte que executem a través de Creacció però nosaltres en 

som els impulsors. A partir dels propers anys s’ha de treballar en una adaptació 

del programa per adaptar-se als canvis produïts en el món empresarial.



Fem #DEO

Les tres entitats de la comarca, Cambra de Barcelona, Creacció i Consell 

Empresarial d'Osona tornen a organitzar actes en motiu del Dia 

Internacional de la Dona. Aquest any organitzat en dues jornades les 

quals combinen el format online amb el format presencial.

• MANIFEST

• INFODADA

• TERTÚLIA CAFÈ AMB 6 DONES EMPRESÀRIES

• ACTE PRESENCIAL

• Guies i manuals de comunicació no sexista

• Experiència de 5 comunitats de dones

• 3 dones d’Osona que treballen a l’estranger



El Consell Empresarial d’Osona, Creacció i la Universitat de Vic treballen en una prova 

pilot d’entrevistes audiovisuals per a posicionar la figura de l’empresari com a persona, 

més enllà dels resultats de les empreses.

Cal un treball per a fer entendre a la societat com d’important és tenir empresaris dins 

la nostra societat. Persones que tiren endavant empreses per a generar valora amb 

efecte multiplicador: generant llocs de treball, generant riquesa als territoris, etc. 



Neix la Fundació Albir, una aposta publicoprivada per reduir l’exclusió educativa i 

laboral a Osona.

La iniciativa tindrà un caràcter marcadament territorial amb la participació dels 

ajuntaments de Vic i Manlleu, el Consell Comarcal d’Osona, Creacció, el Consell 

Empresarial d’Osona, la Cambra territorial d’Osona, Ausa Futur, la Fundació 

Impulsa i l’Associació d’Empresaris de Manlleu. 

S’estima que 1 de cada 5 joves osonencs/ques abandona els estudis assolint com 

a màxim l’ESO amb necessitats molt diverses d’orientació, suport i acompanyament 

educatiu singular.

Fundació Albir



Participació
en entitats



Hi ha hagut eleccions, s’ha presentat en Josep Sanchez Llibre i ha comptat amb 

nosaltres per seguir formant part de la Junta Directiva els propers 4 anys

Foment ha estat en les taules de negociació de tots el temes que afecten a les 

empreses catalanes: laborals, fiscals, legislatives per  sectors.

Entitats

La UVic-UCC incrementa un 7% els estudiants matriculats el 2022-2023 i creix un 42% en cinc 

anys. Tancament del balanç en equilibri.

S’aprova crear els graus de audiologia general, odontologia i gestió de la societat digital.

Es crea l’Institut Iris: Fundació Institut de recerca i Innovació en Ciències de la Salut de la 

Catalunya Central.

Actualment s’està pendent de l’aprovació del contracte programa per part de la Generalitat, el 

qual ha de garantir recursos a 5 anys vista.



El fet més destacable de l'any ha estat acceptar la proposta del Consorci d'Osona de 

Serveis Socials sobre proveir amb caràcter d'emergència el Servei d'Assistència 

Domiciliària a Osona per abandonament de l'empresa adjudicatària. S'ha realitzat un 

nou concert i s'ha començat a fer la reorganització del servei amb una gestió directa en 

un temps extraordinari a partir de l'1 de Desembre amb un resultat molt destacable 

respecte a la satisfacció d'usuaris i personal propi.

Entitats

El principal tema que s’ha tractat a  FEPIME aquest any 2022 és la fusió per absorció de 

l’entitat per part de FOMENT, que es va aprovar en l’Assemblea General del dia 10 de 

novembre 2022.

En l’any 2021 FOMENT va decidir realitzar l’absorció de FEPIME i crear unes comissions 

territorials i sectorials de petites i mitjanes empreses per defensar els seus interessos.

Aquesta actuació és conseqüència del nou de repartiment de representativitat que l’any 2.019 

van acordar les patronals FOMENT I PIMEC.



• Posada en marxa de la fabrica de snaks (patates rosses)

• Consecució del compromís d’iniciar les obres per la reforma de la residència de Riudaperes

• Compra de l’edifici a Manlleu per ubicar-hi el centre ocupacional i el banc d’ajudes tècniques

• Realització d’ obres de restauració del monestir

• Fusió i absorció de la cooperativa Calandra

• Compra d’accions de Vic Verd a l’Ajuntament de Vic

• Signatura de convenis de col·laboració amb entitats esportives.

Entitats

• Empresa i Formació: continuïtat amb el projecte i nou impuls pel 2023

• FemDeo: projecte que es consolida i que cal fer-lo ambiciós de cara properes edicions

• RRHH: treball per afavorir la incorporació de talent jove a les empreses. 

• Osona Biocircular: nou projecte relacionat amb el sector agroalimentari, amb impuls pel 2023. 

• Estudi de mobilitat: treballar per millorar les infraestructures a la carretera, i la línia R3.



Entitats



Funcionament 
intern



Nous socis



Assemblea General Ordinària

A l’Assemblea General Ordinària vam fer balanç de tot l’any 2021, el qual va 

suposar un any de molts reptes post pandèmia.

Tots els membres del Consell Empresarial d’Osona van estar satisfets de les 

accions realitzades i com aquestes havien aportat valor al territori: en accions i en 

defensa de projectes estratègics. 

Es va aprovar també l'estat de comptes del 2021 i la proposta de pressupost pel 

2022; així com els seus objectius i projectes estratègics.



Osona en 5 minuts
Butlletí quinzenal amb les principals notícies econòmiques, empresarials i de la comarca. 

Un total de 19 mailings realitzats.



Nou canal: Spotify

Obrim nou canal a Spotify per tal de facilitar l'escolta de les entrevistes que ha realitzat la 
nostra presidenta, Lurdes Baulenas a les principals entitats socials de la comarca. El 
format de Converses d'Osona. Fins ara els teníem penjats a YouTube i a partir d'ara també 
els trobareu a la llista de Spotify.

Hi trobareu les 4 entrevistes realitzades fins ara:

🎥 Ricard Aceves (Sant Tomàs)

🎥 Joan Roca (Hospital de la Santa Creu)

🎥 Dr Josep Arimany (Universitat de Vic)

🎥 Mercè Generó (Osonament)

Pròximament engegarem nous formats d'audio per ampliar el coneixement empresarial.



Nou canal: Spotify

El perfil de Linkedin del Consell Empresarial d’Osona aglutina un total de 707 
contactes. Al llarg de l’any s’han realitzat publicacions a aquest canal per tal de 
mantenir informats als socis i no socis de l’activitat diària del CEDO.

El canal de YouTube segueix nodrint-se dels vídeos propis del CEDO, així com 
aquells d’interès d’altres entitats amb qui col·laborem.



Entitats que col·laboren
Gràcies per confiar amb nosaltres



Moltes
gràcies


